
 

Αθήνα, 09/01/2025 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον κ. Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών  

Θέμα: «Συνεχίζεται η εν κρυπτώ αποστολή υλικού των Ενόπλων Δυνάμεων στην Ουκρανία» 

Σύμφωνα με σχετικά δημοσιεύματα του Τύπου που δεν έχουν επιβεβαιωθεί, αλλά ούτε και 

διαψευσθεί1, για ακόμα μία φορά έγινε γνωστή στον ελληνικό λαό μέσω διαρροών η αποστολή 

ελληνικών οπλικών συστημάτων στην Ουκρανία.  

Πρόκειται για 24 πυραύλους τύπου RIM-7 Sea Sparrow, οι οποίοι προσφέρονται στο Κίεβο αντί 

οικονομικού ανταλλάγματος, χωρίς να αναφέρεται το ακριβές ποσό αυτού και με ποια διαδικασία 

πληρωμής, αλλά και ποιος συνήψε τη σχετική συμφωνία με την Ουκρανία.  

Είναι, εξάλλου, γνωστό ότι η Ελλάδα έχει ήδη παράσχει σημαντική στρατιωτική βοήθεια στην 

Ουκρανία, αποστέλλοντας διάφορα οπλικά συστήματα και εξοπλισμό. Κατά καιρούς 

δημοσιεύματα έχουν αναδείξει το θέμα της αποστολής τεθωρακισμένων οχημάτων μεταφοράς 

προσωπικού BMP-1, τα οποία αποσύρθηκαν από τα νησιά του Αιγαίου, καθώς και 

αντιαεροπορικών πυραύλων FIM-92 Stinger, 20.000 βλημάτων πυροβολικού διαμετρήματος 155 

χιλιοστών, 20.000 τυφεκίων Καλάσνικοφ από κατασχέσεις, 815 αντιαρματικών εκτοξευτών RPG-18 

και 32 ρυμουλκούμενων οβιδοβόλων Μ101Α1 μέσω συμφωνίας με την Τσεχία. 

Ωστόσο, έντονο προβληματισμό προκαλεί το γεγονός ότι κάθε σχετική πληροφόρηση προέρχεται 

κυρίως από διαρροές και ξένα δημοσιεύματα. Είναι προφανής η έλλειψη διαφάνειας που εγείρει 

ερωτήματα σχετικά με τη διαχείριση της στρατιωτικής βοήθειας προς την Ουκρανία, καθώς η 

Κυβέρνηση δεν έχει ενημερώσει ποτέ για το είδος και την ποσότητα των οπλικών συστημάτων που 

έχουν αποσταλεί, είτε απευθείας από τη χώρα μας, είτε μέσω τρίτων χωρών και τι συμφωνίες και με 

ποιες χώρες έχει κάνει για σχετικά ανταλλάγματα. 

 
1 Βλ. σχετικά Οι γκρίζες ζώνες στα όπλα που φεύγουν για Ουκρανία – Ποιοι και πώς αποφασίζουν, Documento, 09/01/24, 
https://www.documentonews.gr/article/oi-gkrizes-zones-sta-opla-poy-feygoyn-gia-oykrania-poioi-kai-pos-
apofasizoyn/  
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Επειδή, η συνεχιζόμενη διαρροή πληροφοριών περί αποστολής διαφόρων ελληνικών οπλικών 

συστημάτων στην Ουκρανία, χωρίς να υπάρχει υπεύθυνη ενημέρωση από την πλευρά της 

Κυβέρνησης, δημιουργεί πρόσφορο έδαφος για διάφορες φήμες και παραπληροφόρηση, ενισχύει 

δε το αίσθημα ανασφάλειας των πολιτών σε μια ιδιαίτερα ρευστή και επικίνδυνη διεθνή και 

περιφερειακή συγκυρία.  

Επειδή, είναι θεσμικά απαράδεκτη η συνεχιζόμενη εν κρυπτώ εξοπλιστική διπλωματία «ιδιωτικής 

χρήσης» από την πλευρά της Κυβέρνησης και, συγκεκριμένα, του Μεγάρου Μαξίμου, χωρίς να 

υπάρχει η κατάλληλη ενημέρωση της Βουλής από το αρμόδιο Υπουργείο Εθνικής Άμυνας, με τη 

χρήση των προβλεπόμενων διαδικασιών τήρησης του απορρήτου. 

Ερωτάται ο Υπουργός: 

1. Είναι ακριβείς οι πληροφορίες που έχουν διαρρεύσει περί της αποστολής 24  

αντιαεροπορικών πυραύλων RIM-7 Sea Sparrow από τα ελληνικά αποθέματα στην 

Ουκρανία;  

2. Υπάρχει σχετική θετική εισήγηση των Γενικών Επιτελείων των Ενόπλων Δυνάμεων για τη 

συγκεκριμένη αλλά και για τις προηγούμενες αποστολές που οδηγούν στην 

αποστρατιωτικοποίηση των νησιών και αποδυναμώνουν την αμυντική ικανότητα της 

χώρας;  

3. Ποιος έδωσε τη σχετική διαταγή, ποιος διαπραγματεύτηκε και συνήψε εκ μέρους της 

Ελληνικής Δημοκρατίας τη σχετική συμφωνία, με ποιο οικονομικό αντάλλαγμα και με ποια 

διαδικασία είσπραξης αυτού;  

4. Πώς στοιχειοθετείται ότι οι εν λόγω πύραυλοι δεν είναι  απαραίτητοι για το ελληνικό 

οπλοστάσιο, εφόσον πρόκειται για το ίδιο είδος πυραύλου που φέρουν οι φρεγάτες τύπου S 

(Kortenaer – Standard) του ΠΝ και το σύστημα «ΒΕΛΟΣ» της ΠΑ;  

5. Υπάρχει πρόβλεψη για την άμεση αντικατάσταση των εν λόγω πυραύλων με αντίστοιχα 

οπλικά συστήματα, και αν ναι, ποια είναι αυτή και με ποιο χρονοδιάγραμμα υλοποίησης;  

6. Προτίθεται η Κυβέρνηση και, ειδικότερα, το Υπουργείο Εθνικής Άμυνας να παράσχει 

επιτέλους την ορθή ενημέρωση στη Βουλή, με την τήρηση των σχετικών διαδικασιών περί 

απορρήτου, για τις ποσότητες αμυντικού υλικού των Ενόπλων Δυνάμεων που έχουν 

αποσταλεί στην Ουκρανία και για τις  επιπτώσεις στην επιχειρησιακή ικανότητα αυτών;  



Οι ερωτώντες βουλευτές 

Πούλου Παναγιού (Γιώτα) 
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